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R O M Â N I A 
 

P R I M Ă R I A   
M U N I C I P I U L U I  
 H U N E D O A R A  

Direc Ń ia  Dezvol tare Strategi i  Comunicare 
Servic iu l  Informa Ń i i  pentru CetăŃeni ş i  Rela Ń i i  Publ ice  

Municipiul Hunedoara, B-dul. Libert ăŃii nr.17, cod.331128 Jude Ńul Hunedoara, Tel.:+4 0254 716322, Fax: +4 0254 716 087 

Nr. 43465/14.08.2013           
                                       AVIZAT: 
                    PRIMAR 
               VIOREL ARION 

 

Proces - verbal  

încheiat cu ocazia şedin Ńei de dezbatere public ă organizat ă de către Serviciul 
Informa Ńii pentru Cet ăŃeni şi Rela Ńii Publice, în temeiul Legii nr. 52/2003 privind 

transparen Ńa decizional ă în administra Ńia public ă  
în data de 07 august 2013 pentru dezbaterea proiect ului de hot ărâre privind 

aprobarea Metodologiei de autorizare, avizare, coor donare şi execu Ńie a lucr ărilor 
la re Ńelele tehnico – edilitare de pe raza administrativ – teritorial ă a municipiului 

Hunedoara.   
 

  
 Astăzi, 07 august 2013, Primăria municipiului Hunedoara a organizat la sediul din 
B-dul. LibertăŃii nr.17, etajul I, camera 9, şedinŃa publică de dezbatere a proiectului de 
hotărâre privind aprobarea Metodologiei de autorizare, avizare, coordonare şi execuŃie 
a lucrărilor la reŃelele tehnico – edilitare de pe raza administrativ – teritorială a 
municipiului Hunedoara cu următoarea ordine de zi:  

- prezentarea proiectului de act normativ; 
- prezentarea, discutarea observaŃiilor şi propunerilor referitoare la proiectul de 

hotărâre.  
 Domnul Poantă Marinel, şeful Serviciului Administrarea Domeniului Public şi 

Privat a prezidat şedinŃa publică de dezbatere a proiectului de hotărâre privind 
aprobarea Metodologiei de autorizare, avizare, coordonare şi execuŃie a lucrărilor la 
reŃelele tehnico – edilitare de pe raza administrativ – teritorială a municipiului 
Hunedoara. Şi-au manifestat interesul de a participa la dezbatere un număr de 10 
reprezentanŃi ai instituŃiilor publice interesate respectiv persoane juridice.  
 

Domnul Demeter Ladislau – director tehnic  

 Bună ziua doamnelor şi domnilor, stimaŃi invitaŃi! Bine aŃi venit la dezbaterea 
publică asupra proiectului privind aprobarea Metodologiei de autorizare, avizare, 
coordonare şi execuŃie a lucrărilor la reŃelele tehnico – edilitare de pe raza administrativ 
– teritorială a municipiului Hunedoara. Dezbaterea publică va fi moderată de domnul 
Poantă Marinel – Şeful Serviciului Administrarea Domeniului Public şi Privat.  

La dezbaterea publică au fost invitaŃi:  
- domnul viceprimar al municipiului Hunedoara – Dan BobouŃanu; 
- domnul Spiridon Pantelimon, director executiv al DirecŃiei Juridice; 
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-  domnul Poantă Marinel, şeful Serviciului Administrarea Domeniului Public şi 
Privat; 

- domnul Bilei Lucian, şeful Biroului Urbanism; 
- domnul consilier Mârfu Mihai din cadrul Serviciul Administrarea Domeniului 

Public şi Privat; 
- doamna Toma Valerica, şef Serviciul InformaŃii pentru CetăŃeni şi RelaŃii Publice. 
Mai participă: 
- doamna Alina Vintilă, reprezentanta S.C. E ON Gaz DistribuŃie S.A.; 
- domnul Todor Felix, reprezentantul S.C. E ON Gaz DistribuŃie S.A.; 
- domnul Ovidiu Manoilescu, reprezentantul S.C. RCS & RDS S.A.; 
- domnul Iovan Ionel, reprezentantul S.C. APA PROD S.A.; 
- domnul Hanga Cornel, reprezentantul S.C. APA PROD S.A.; 
- domnul Magaon Jane – consilier local şi reprezentantul S.C. MIRAMON PREST 

COM S.R.L. 
Declar deschisă această dezbatere şi dau cuvântul domnului Poantă Marinel – şeful 

Serviciului Administrarea Domeniului Public şi Privat. 
 
 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Metodologia de autorizare, avizare, coordonare şi execuŃie a lucrărilor la reŃelele 
tehnico – edilitare de pe raza administrativ – teritorială a municipiului Hunedoara, este 
aprobată prin Hotărârea Consiliului local nr. 203/2010, deci este hotărârea pe care o 
aplicăm în prezent. Noi am organizat dezbaterea publică pentru a analiza cele două 
modificări propuse prin proiectul de hotărâre şi anume: execuŃiile lucrărilor de extindere 
se vor executa în perioada 15 martie – 15 noiembrie, şi a doua modificare faŃă de 
regulamentul aprobat face referire la constructorul care nu a finalizat o lucrare şi nu a 
predat amplasamentul cu domeniul public refăcut să nu mai beneficieze de altă 
autorizaŃie până nu-şi predă lucrarea în curs. Alte modificări ale Metodologiei de 
autorizare, avizare, coordonare şi execuŃie a lucrărilor la reŃelele tehnico – edilitare de 
pe raza administrativ – teritorială a municipiului Hunedoara, nu au fost solicitatate. Ca 
urmare a consultării factorilor implicaŃi au fost înregistrate la sediul instituŃiei noastre mai 
multe sugestii, opinii şi recomandări cu privire la acest proiect de hotărâre.  

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Pentru analiza propunerilor formulate la proiectul de act normativ, primăria a 
decis organizarea acestei întâlniri în care se vor analiza toate recomandările depuse la 
proiectul de hotărâre. Propunerile, sugestiile şi opiniile participanŃilor la dezbatere se 
consemnează în procesul – verbal al dezbaterii, se înregistrează audio şi se transmit, 
împreună cu recomandările scrise, iniŃiatorului proiectului şi Serviciului AdministraŃie 
Publică Locală. Consiliul local are competenŃa exclusivă de adoptare a hotărârilor, 
punctele de vedere exprimate în cadrul dezbaterilor publice având valoare de 
recomandare.  

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 La modificările propuse de noi nu s-au înregistrat amendamente. 
Amendamentele transmise în termenul prevăzut vizează alte articole din metodologie. 
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Persoanele care au iniŃiat propuneri scrise în termenul prevăzut au dreptul să-şi susŃină 
punctele de vedere în cadrul evenimentului de dezbatere publică.  

A sosit în sala de şedinŃă domnul Ilca Dorin – reprezentantul S.C. Enel DistribuŃie S.A.. 

 

Doamna Toma Valerica – şef Serviciul Informa Ńii pentru Cet ăŃeni şi Rela Ńii Publice  

 În continuare voi da cuvântul colegilor de la S.C. E ON Gaz DistribuŃie S.A. 
pentru a ne prezenta propunerile.  

 

Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  

 În general suntem de acord cu propunerile dumneavoastră, dar vă rugăm să 
aveŃi în vedere modificarea următoarelor articole: 
 - la art.1, ultimul alineat ar trebui formulat astfel: “Traversările părŃii carosabile se vor 
executa prin lucrări deschise sau  prin foraj orizontal”, astfel, textul paragrafului poate fi 
înŃeles ca făcând referire şi la carosabil nemodernizat, macadam, etc. 
 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Dacă se introduce “sau”  în textul paragrafului înseamnă că noi vă dăm 
posibilitatea de a executa lucrările la alegere şi nu se poate, sunt străzi nemodernizate 
…  
 
 
Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  

 Pentru străzile modernizate este foarte clar, pentru strazile nemodernizate … 
 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Deci, noi niciodată unde au fost străzi nemodernizate nu v-am solicitat foraj. 
Repet, “sau” nu se poate introduce în textul paragrafului pentru că lăsăm loc de 
interpretare, la alegere, adică să vă alegeŃi dumneavoastră ori şanŃ deschis, ori foraj. 
Dacă solicitaŃi să-i dăm alt sens, vă rugăm să veniŃi cu altă propunere, însă propunerea 
“sau” nu mi se pare … 
 

Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  

 La art.4 al treilea alineat ar trebui formulat în următorul fel: “În cazul în care 
intervenŃia se realizează pentru remedierea defectelor reŃelelor de gaze naturale sau 
are loc în afara orelor de program, …”. Având în vedere faptul că societatea E ON Gaz 
DistribuŃie S.A. funcŃionează şi se supune dispoziŃiilor legii speciale, Legea energiei 
electrice şi a gazelor naturale nr.123/2012, iar la art.114, alin.2 “operatorul sistemului de 
distribuŃie are dreptul să intervină în orice moment asupra reŃelelor în vederea realizării 
lucrărilor de reparaŃii în regim de urgenŃă, fără obŃinerea în prealabil a avizelor şi 
autorizaŃiilor în vederea remedierii defectelor care pun în pericol siguranŃa şi securitatea 
consumatorilor”  
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Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  
 
 Cu alte cuvinte putem interveni cu caracter de urgenŃă în orice moment, la orice 
oră.  
 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  
 
 Da! Noi prin acest articol am solicitat un singur telefon la serviciul de permanenŃă 
al DirecŃiei PoliŃiei Locale ca să ne anunŃaŃi şi pe noi că aveŃi o avarie … 
 
 
Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  
 
 Având în vedere că noi suntem administratorul avem nişte obligaŃii. Dacă 
dumneavoastră interveniŃi pe carosabil noi ca şi administrator şi Biroul Rutier din cadrul 
PoliŃiei Municipiului Hunedoara avem nişte obligaŃii pe care dumneavoastră le 
cunoaşteŃi, trebuie să semnalizaŃi să faceŃi … 
 
 
Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  
 
 Le şi facem! Prin prevederile art. 5 sunt specificate anumite termene de finalizare 
a lucrărilor autorizate, însă există lucrări, care datorită complexităŃii şi suprafeŃelor pe 
care se derulează, nu pot fi finalizate într-un termen atât de scurt.  
 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 În textul proiectului de hotărâre sunt menŃionate termenele de refacere a 
domeniului public, nu sunt termene de execuŃie a instalaŃiilor.  
 
 
Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  
 
 Am înŃeles! Din cauza complexităŃii defectelor şi a suprafeŃelor pe care se 
derulează eu pot să identific o pungă de aer – gaz infiltrată. Eu până absorb punga de 
gaz nu pot să estimez un timp, că astăzi încep şi mâine finalizez lucrarea. 

 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 DepuneŃi pentru lucrarea solicitată cerere de 30 de zile. Noi vă acordăm un 
termen de 30 de zile însă dacă lucrarea este mai complexă … 
 
 
Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  
 
 Dacă este aşa, ne întelegem! 
 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Şi pe urmă mai aveŃi 10 zile de refacere. 
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Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Deci, aveŃi separat termenul de execuŃie şi termenul de refacere, noi considerăm 
că aveŃi un termen destul de mare, termen stabilit în funcŃie de ce solicitaŃi 
dumneavoastră în calitate de specialist. 
 
 
Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  

 Există posibilitatea ca nici în termen de 10 zile să nu refac. 
 
 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Dumneavoastră puteŃi să solicitaŃi pentru execuŃia lucrărilor un termen de 45 de 
zile dacă consideraŃi că lucrarea este foarte complexă. În acest context, este vorba 
numai de refacerea efectivă a domeniului public.  
 
 
Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  

 La art.9 “În cazul lucrărilor de construire, reconstruire, modificare şi extindere, 
constructorul care execută lucrările are obligaŃia de amplasare la punctele de lucru … “, 
suntem de acord, dar acest articol nu face referire şi la lucrările de intervenŃii la reŃeaua 
de gaz.  
 
 
Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Nu, este vorba de o simplă avarie … 
 
 
Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  

 Este vorba de lucrările care se execută cu autorizaŃie de construire . 

 
Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  

 Deci, pentru lucrările de intervenŃie nu obŃinem nici o documentaŃie.  
  

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Pentru lucrările de intervenŃie pe drumurile publice trebuie să respectaŃi regulile 
impuse de OrdonanŃa de UrgenŃă a Guvernului nr.195/2002 privind circulaŃia pe 
drumurile publice, cu modificările şi completările ulterioare. 
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Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  
 Cu privire la stabilirea taxelor speciale pe care doriŃi să le instituiŃi. După cum 
bine cunoaşteŃi, serviciul public de distribuŃie a gazelor naturale este un serviciu de  
interes general şi potrivit dispoziŃiilor Legii energiei electrice şi a gazelor naturale 
nr.123/2012 avem dreptul să folosim cu titlu gratuit, deci nu plătim.  

 

Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  

 Nici nu vă impunem… 
 
 

Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  
 
 Noi am precizat şi prin adresa transmisă instituŃiei dumneavoastră, ca să lămurim 
din start acest aspect deoarece în perioada 2006-2008 am avut un proces cu Consiliul 
local Hunedoara şi ca să preîntâmpinăm.  

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Noi nu putem să eliminăm taxa pentru că sunt şi alte persoane care fizice sau 
juridice… 
 
 
Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  
 
 În articolul menŃionat vom prevedea cu excepŃiile stabilite prin prevederile legale 
în vigoare.  
 
 
Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  
 
 MulŃumim! 
 

Domnul Ovidiu Manoilescu – reprezentantul S.C. RDS & RCS S.A.  

 Noi suntem de acord cu proiectul de hotărâre propus de dumneavoastră, în 
general se respectă prevederile din vechiul regulament.  

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Eu am precizat care sunt modificările.  

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Pentru conformitate vreau să arăt că sunt mai multe modificări propuse. A treia 
modificare este una chiar substanŃială şi se regăseşte în prevederile art. 4 în care se 
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precizează că: pentru lucrările de remediere a avariilor solicitantul trebuie să prezinte 
toate avizele necesare conform prevederilor art.1, alin.2. În acest sens, pentru avarii ne 
trebuie pe lângă documentaŃia scurtă în cazul intervenŃiilor de avarii şi ne trimiteŃi să 
obŃinem toate avizele de la toŃi distribuitorii de servicii publice. Eu consider că este o 
modificare majoră care ne încurcă în mod deosebit şi mă surprinde faptul că ceilalŃi 
colegi nu au sesizat şi nici dumneavoastră nu aŃi precizat la începutul dezbaterii. În 
acest caz, nu se poate să obŃii avize conform art.1, alin.2 pentru lucrările de intervenŃie 
la avarie, acest lucru este exclus. Mai există o variantă: fie nouă ne-aŃi comunicat un alt 
proiect de hotărâre ori … aş vrea să-mi confirmaŃi că şi la dumneavoastră scrie acelaşi 
lucru, se solicită avizele necesare conform art.1? 

   

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 O să vă răspundem! Mai doriŃi să formulaŃi vreo propunere? 

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Bun, deci ce doresc să vă spun legat de acest aspect: pentru avarii nu se poate 
merge după avize la aceste instituŃii. 

 
Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  
 
 Vă rugăm să nu dezvoltaŃi, aŃi formulat o întrebare şi vă comunicăm un răspuns. 
Dacă aveŃi alte propuneri sau obiecŃii ca să fim eficienŃi.  

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 La art.2 doresc să precizez că sunt în derulare la S.C. APA PROD S.A. proiecte  
finanŃate din Fonduri de coeziune care prin caietele de sarcini emise deja şi procedurile 
de licitaŃie fiind în derulare, nu se mai poate stipula ca în această perioadă să fie oprite 
lucrările de investiŃii. În acest context, este foarte posibil ca ofertanŃii care vor veni şi 
care sunt deja înscrişi la această licitaŃie să-şi fi făcut un anumit program şi plan de 
lucru fără să cunoască această prevedere astfel încât ei dacă timpul le va fi favorabil 
execuŃiei lucrărilor, cu siguranŃă graficul lor de lucru va cuprinde şi o parte din perioada 
menŃionată. Cu siguranŃă că în toiul iernii nimeni nu-şi propune să execute aceste 
lucrări, dar poate extremităŃile acestei perioade ar fi afectate unor lucrări. Vă 
mulŃumesc! 
 
 
Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  
 
 Aş mai avea o observaŃie cu privire la art.9 care este formulat astfel: 
“constructorul care execută lucrările are obligaŃia de amplasare la punctele de lucru în 
locuri vizibile, a unor panouri care să indice: denumirea lucrării, denumirea 
constructorului, a beneficiarului, sursa de finanŃare, perioada de execuŃie a lucrării” ori 
la lucrările de intervenŃie… 
 
 
Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  
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 Este vorba de lucrările de investiŃii. 
 
 
Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  
 
 În proiectul de hotărâre este precizat Cap. III “Lucrări de refaceri ale domeniului 
public”, deci putem să precizăm în mod expres în proiect la Cap. III “Lucrări de refacere” 
acest articol este în cadrul Cap. III “Lucrări de refacere a domeniului public” şi nu se 
prevede cu excepŃia lucrărilor de intervenŃie.  
 
 
Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  
 
 MenŃionăm şi “investiŃii” şi este perfect. Vă mulŃumesc! 
 
 
Domnul Ilca Dorin – reprezentantul S.C. Enel Distri bu Ńie S.A.  

 Noi aşa am considerat că pentru avarii ar trebui emisă o altă metodologie, 
completarea ici, colo, cu nu-i voie sau se exceptează va duce la ambiguităŃi. Aceată 
metodologie este foarte bună pentru lucrările precizate în titlu: pentru lucrări de 
construire, reconstruire, modificare, extindere sau reparaŃii, nu avarii. Şi noi şi operatorii 
S.C. APA PROD S.A., S.C. RCS & RDS S.A. respectiv S.C. E ON Gaz DistribuŃie S.A. 
avem avarii. Aceste avarii afectează direct cetăŃenii ocestui oraş. Noi aşa am considerat 
că pentru avarii să fie o altă metodologie simplă, explicită, fără să ne încurcăm inclusiv 
la avizele date şi de noi şi de alŃii pentru noi în regim de avarie să cuprindă alte 
componente. Pentru lucrări este bine să rămână această metodologie, cu avize 
definitive, cu panouri, dar la avarii este cu totul diferit. Ştiu şi mulŃumim şi noi Primăriei 
municipiului Hunedoara că în momentul în care s-a depus cererea pentru autorizaŃie, 
primim acordul să spargem, la fel şi noi S.C Enel DistribuŃie S.A. dacă S.C. APA PROD 
S.A. sau S.C. E ON Gaz DistribuŃie S.A. sau cine are intervenŃii, desenăm repede pe 
hârtie, scriem că suntem de acord cu condiŃia ca să fie depusă suma, cererea şi taxa 
plătită, dar aceste aspecte ar trebui specificate într-o metodologie pentru avarii. 

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Deci, de la art.4 rezultă că prin simpla anunŃare dumneavoastră puteŃi începe 
lucrarea. Acum îl întreb pe domnul de la S.C. APA PROD S.A.: dumneavoastră dacă 
aveŃi o săpătură, aveŃi curajul să săpaŃi fără să chemaŃi reprezentanŃii S.C. ENEL 
DistribuŃie S.A.? 

 

Domnul Hanga Cornel – reprezentantul S.C. APA PROD S.A.  

 Nu! 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Şi atunci în loc de o singură avarie este posibil să avem trei: să avem o avarie 
electrică, după una de apă putem să avem o avarie RDS, depinde de zonă şi în cel mai 
rău caz o avarie pe gaz. Deci, dumneavoastră începeŃi remedierea avariei ulterior după 
ce chemaŃi reprezentanŃii: S.C. E ON Gaz DistribuŃie S.A. şi S.C. ENEL DistribuŃie S.A.,  
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a doua zi depuneŃi la Primăria municipiului Hunedoara cererea pentru autorizaŃie. 
Cererea pentru autorizaŃia de spargere este depusă şi intră ulterior, marŃea în comisia 
de avizare şi până atunci dumneavoastră aveŃi tot timpul să-mi depuneŃi în spatele 
cererii avizele respective. Eu nu vă pot elibera autorizaŃia de spargere fără avizul de la 
Biroul Rutier din cadrul PoliŃiei Municipiului Hunedoara, care pe carosabil dacă sunt 
lucrări pe carosabil fără avizul S.C. ENEL DistribuŃie S.A. fără avizul celorlalŃi … 

 
Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  
 

 O mică completare, deci dumneavoastră puneŃi o problemă: nu e bine, atunci 
trebuie autorizaŃia, avizele, care totdeauna sunt prealabile. Prealabil ştim fiecare dintre 
noi ce înseamnă, ele trebuie să fie în avans. Deci, inexistenŃa avizelor pun în 
imposibilitatea de a elibera autorizaŃia. Gravitatea unei avarii, caracterul de urgenŃă, 
fortuit şi aşa mai departe este clar, al avariei, de aceea se numeşte avarie. În momentul 
în care dumneavoastră aveŃi o avarie la ora 1 noaptea, sau la ora 12 alimentarea cu 
apă a municipiului, HobiŃa, nu puteŃi să aşteptaŃi nici un minut, aŃi intervenit, aŃi luat 
legătura telefonic cu reprezentanŃii şi aşa mai departe. Noi nu putem prevedea fiecare 
lucru şi nu putem să facem o reglementare care să interconecteze cu reglementări care 
sunt specifice fiecărui domeniu de activitate al dumneavoastră şi ele sunt clar proceduri 
reglementate din punct de vedere tehnic. Noi, aici prevedem din punctul nostru de 
vedere nişte aspecte ca să avem o posibilitate de administrare şi sistematizare a unor 
lucrări şi să putem urmări nişte lucrări. În acest moment dumneavoastră puneŃi 
problema acestei avarii, normal că prima dată interveniŃi, iar noi ne referim la refacere. 
AutorizaŃia de spargere cu privire la refacere şi aspectul refacerii ne interesează, al 
protecŃiei, a ceea ce este aparŃinător domeniului public şi în momentul în care 
dumneavoastră aŃi dat drumul, nimeni nu vă împiedică, aŃi anunŃat, este ofiŃer de 
serviciu şi aşa mai departe. Colegii dumneavoastră au spus că în momentul în care  
începe programul la Primăria municipiului Hunedoara dumneavoastră aŃi depus o 
solicitare, urmează să depuneŃi acele avize care durează 15 zile din câte am înŃeles, iar 
noi vă eliberăm acea autorizaŃie. În momentul în care dumneavoastră le aveŃi, 
dumneavoastră aveŃi şi autorizaŃia şi termenele şi modalităŃile în care trebuie să 
executaŃi refacerea, din punct de vedere al succesiunii unor aspecte ca să ne 
înŃelegem. Lucrurile nu trebuie întrerupte din context, trebuie văzute ca un ansamblu, 
nu ca un mecanism şi corelat cu ceilalŃi cu care conlucrăm. Deci, nu trebuie să rupem 
din context, noi încercăm să ne protejăm ca administratori ai drumului, să ne protejăm 
obligaŃiile şi totodată drepturile, exercitarea drepturilor privind administrarea drumurilor 
potrivit prevederilor O.G. nr.43/1997. Eu consider că am fost clar şi vă mulŃumesc! 

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Deci, dumneavoastră prin art. 4 spuneŃi “lucrările de remediere a avariilor pot 
începe imediat, odată cu anunŃarea Serviciului Administrarea Domeniului Public şi 
Privat, care va elibera autorizaŃia de spargere”. Se spune: solicitantul va prezenta: 
încadrarea în zonă, natura deranjamentului, natura terenului, numele responsabilului, 
aceste detalii erau prevăzute în vechea hotărâre de consiliu şi era în regulă. La acel 
moment, noi depunând aceste informaŃii, aceste documente,  se putea intra la spargere, 
ori acum se solicită şi nişte avize, avize pe care dumneavoastră spuneŃi că le putem 
aduce în 15 zile. În acest caz, vă rog să-mi spuneŃi ce rol are un aviz dacă eu intru 
astăzi la o Ńeavă şi-l aduc peste 15 zile? 
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Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 … dacă dumneavoastră … 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Nu intru fără avizul … 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 De ce nu vă …deci înseamnă că dumneavoastră trebuie să aveŃi o relaŃie mai 
flexibilă.  
 
 
Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  
 
 Nu şi vă spun şi de ce? Prin procedura propusă se prevede avizul de 
amplasament, acest document se emite în cazul lucrărilor din Cap. I, pentru lucrări de 
avarii, însă dânşii nu dau aviz de amplasament, solicitându-mi certificat de urbanism. 
Deci, dumneata mă trimiŃi să obŃin un aviz şi dânşii nu-mi primesc solicitarea pentru că 
nu am certificat de urbanism şi nu este o lucrare de natura celor pentru care se emite 
certificat de urbanism. Deci, credeŃi-mă de aici a intervenit problema, eu vreau să merg 
la dănşii să obŃin şi acolo nu pot să obŃin. 

 

Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  

 S.C. E ON Gaz DistribuŃie S.A. în proceduri nu are un astfel de aviz, eu am avizul 
de amplasament care este total diferit. 

 

Domnul Ilca Dorin – reprezentantul S.C. Enel Distri bu Ńie S.A.  

 De accea am ridicat şi eu problema, pentru avarii ar trebui alt înscris, simplu, 
direct pe care avizul să fie dat pe un plan de amplasament, fără taxe, cu ştampilă.  

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Da, pentru noi este valabil! 

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
 

Domnul Hanga Cornel – reprezentantul S.C. APA PROD S.A.  

 Am un caz concret pentru mâine, astăzi am fost cu domnul Ilca, l-am rugat să mă 
ajute şi dânsul a venit dimineaŃă pe str. BariŃiu cu o planşă ca să pună viza pe ea şi să 
pot intra mâine.  

 

Domnul Todor Felix – reprezentantul S.C. E ON Gaz D istribu Ńie S.A.  



 11 

 La art. 4 – “autorizaŃia de spargere se va fi eliberată a doua zi…” 

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Nu, acolo este o scăpare! 

 

Domnul Hanga Cornel – reprezentantul S.C. APA PROD S.A.  

 Dacă s-ar putea pe aceste schiŃe să se scrie exact la faŃa locului dacă am sau nu 
am cablu pentru că altfel eu trebuie să mai aştept o săptămână sau două… 

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Noi luăm în considerare o planşă pe care trebuie un aviz şi o ştampilă.  

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Nu puteŃi să propuneŃi un proiect de hotărâre care cere nişte avize şi care prin 
lege sunt clarificate la fiecare operator şi îmi spuneŃi mie aici că dumneavoastră luaŃi în 
considerare doar o planşă, nu există aşa ceva, deci nu se poate.  

 

Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  
 

 Nu putem, nu avem competenŃă, Consiliul local nu are competenŃă să normeze 
pe specificul dumneavoastră, aici este problema, este un cadru legal general, practic aŃi 
văzut că nu se intră în amănunt, că dacă luăm în amănunt găsim multe neregului. Se 
face un cadru general care pe noi ne protejează de abuzurile dumneavoastră în situaŃia 
în care dumneavoastră nu respectaŃi, să avem nişte termene, să avem o rânduială. În 
momentul în care noi nu respectăm termenele, nu respectăm o procedură cât de cât 
atunci pentru dumneavoastră este totul la bunul plac şi toată ziua umblăm după 
dumneavoastră, sunăm şi aşa mai departe.  

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
 
 
Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Eu vreau operativitate în cazul avariilor şi nu vreau nici să plătesc aşa cum îmi 
sugerează domnul director un aviz inutil, eu făcând lucrarea astăzi, avizul îl primesc 
peste 15 zile şi îl plătesc . 

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Noi nu vă solicităm avizul de amplasament, noi nu v-am solicitat… 
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Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 În nomenclatorul actelor pe care dânşii le emit nu există aviz, documentul de aviz 
nu există. 

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 

Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  

 Dumeavoastră încercaŃi să speculaŃi discuŃia şi să o duceŃi într-o anumită zonă 
care vă convine dumneavoastră, Deci, aici ne-am întâlnit pentru a ne spune punctul de 
vedere pe nişte probleme, dacă dumeavoastră aveŃi ceva constructiv este în regulă, 
dacă dumneavoastră încercaŃi să daŃi alt sens unor lucruri care ştiŃi bine că nu sunt … 

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Dar chiar nu încerc domnule director, eu am mers să obŃin avizele şi nu pot să le 
obŃin. 

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 

Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  

 Ce propuneri aveŃi dumneavoastră pentru remedierea acestui aspect?  

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Propunerea noastră este ca art.4 să rămână aşa cum a fost în vechea hotărâre, 
era suficient. 

 

Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  

 Adică … 

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Fără avize, se solicita o documentaŃie, se anunŃa avaria, se elibera autorizaŃia de 
spargere, se intervenea. Noi ne luăm măsurile noastre, noi avem o colaborare cu ceilalŃi 
operatori de servicii şi ca să ne predea amplasamentul … 

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
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Domnul Ovidiu Manoilescu – reprezentantul S.C. RDS & RCS S.A.  

 La începutul anului se obŃine un aviz pentru avarii, adică la Biroul Rutier nu poŃi 
să mergi la 3 dimineaŃa să-Ńi dea în scris că nu se poate. În avizul acela este specificat 
tot ce trebuie să faci ca să poŃi executa o lucrare pe carosabil. HaideŃi să facem dacă 
domnii de la primărie nu pot modifica, să facem un aviz anual pe care să-l dăm toŃi 
fiecăruia, fără costuri că o să-l dăm local, în care să specificăm că se pot executa lucrări 
cu următoarele condiŃii, adică să fie un reprezentant de la fiecare, în care specificăm un 
număr de contact pentru … 

 

Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  

 Este o idee bună! 

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 Se poate formula aici, mă gândesc … 

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Trebuie să vă înŃelegeŃi, nu să veniŃi şi să vă plângeŃi că nu vă înŃelegeŃi. Pe 
urmă este problema cealaltă care v-a spus şi domnul director, drumurile publice sunt în 
administrarea noastră, avem o responsabilitate mare, chiar penală, răspundem de 
unele evenimente care se întâmplă pe drum, plătim şi amenzi la PoliŃia Municipiului 
Hunedoara.  

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 

Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  

 Să ne gândim la formulare: confirmarea în scris a existenŃei sau inexistenŃei 
reŃelelor aparŃinând: S.C. E ON GAZ DistribuŃie S.A., S.C. ENEL DistribuŃie S.A., S.C. 
APA PROD S.A. şi altele de utilitate publică precum şi alte reŃele care afectează 
domeniul public al municipiului Hunedoara. Vă rog doamna Alina să citiŃi 
dumneavoastră să vedem … 

 

Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  
 
 Confirmarea în scris a existenŃei sau inexistenŃei reŃelelor ce aparŃin deŃinătorilor 
de apă, gaz, canal şi alte reŃele existente pe domeniul public al municipiului Hunedoara.  

 

Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  
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 Nu deŃinătorilor de apă, gaz, canal că este greşit formulat, operatorilor sau 
deŃinătorilor edilitar – utilitare de pe raza municipiului Hunedoara.  

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 Vă rog, să vedem noua formulare … 

Doamna Alina Vintil ă – reprezentanta S.C. E ON Gaz Distribu Ńie S.A.  
 

 Confirmarea în scris a existenŃei sau inexistenŃei reŃelelor edilitar – utilitare ce 
aparŃin operatorilor/deŃinătorilor de pe raza teritorial – administrativă a municipiului 
Hunedoara.  

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Dacă modificăm art.4 atunci nu o să mai apară avizele de la art.1 va apărea 
această formulare “confirmarea”. 

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 A rămas în suspans art. 2 referitor la perioadă şi chiar punctual luat pe Programul 
de coeziune. 

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Nu putem face excepŃii însă, în situaŃii deosebite putem discuta lucrurile.   

 

Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  

 Am înŃeles! 

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Este vorba de refaceri pe domeniul public, carosabil, trotuare, etc. Deci, dacă 
dumneavoastră consideraŃi că nu puteŃi lucra nu săpaŃi, nu este indicat să începeŃi 
lucrările şi să rămână două luni de zile nefinalizate că a venit frigul. 

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Pote mai sunt câteva zile, se sapă, vine iarna şi rămânem toată iarna cu … 
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Domnul Spiridon Pantelimon – director executiv al D irec Ńiei Juridice  

 Dumneavoastră puneŃi problema dumneavoastră, dar nu puneŃi problema 
prejudiciului nostru. Vă dau un exemplu: drumul Hunedoara – Deva, s-a procedat la 
săpătură, nu s-a introdus Ńeava un an de zile şi a început să se surpe treptat, treptat 
malul până a ajuns la jumătatea drumului. Sigur că se fac excepŃii şi probabil că ele vor 
fi discutate în Comisia de avizare.   
 
 
Domnul Iovan Ionel – reprezentantul S.C. APA PROD S .A.  
 
 Să ştiŃi că în toate oraşele şi municipiile este o altă situaŃie faŃă de Hunedoara, 
PoliŃia doar se anunŃă şi nu trebuie să avizeze lucrările de avarie, se anunŃă – am o 
Ńeavă spartă şi nu se cere avizul PoliŃiei.  

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 AdministraŃia publică locală n-ar trebui să-şi asume subordonări faŃă de alte 
instituŃii de pe teritoriul municipiului Hunedoara, deci, în primul rând orgoliul primăriei.  

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Nu este vorba de orgolii, este vorba de lucrările dumneavoastră de la APA PROD 
pe care nu le refaceŃi şi din acest motiv avem probleme cu cetăŃenii.  

 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 

 

Domnul Magaon Jane – consilier local  
 

 Mă refer la al doilea punct: primul punct este foarte clar din data de 15 noiembrie 
şi până în data de 15 martie nu se pot executa lucrări, de fapt nu este de acum, este de 
foarte mult timp această problemă şi nu mai era cazul să o amintim.  

 

Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  

 Nu, a fost modificată! 

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 În mandatul domnului primar Hada am modificat-o, începŃnd cu anul 2010.  

Domnul Magaon Jane – consilier local  
 

 Aş vrea să găsim o soluŃie, mă refer la al doilea punct: un acord cu autorizaŃia de 
spargere pentru cei care nu refac în termen. Eu am fost într-o situaŃie similară, nu am 
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avut de unde să procur asfalt, aveam suprafeŃe mici şi consider că nu am fost firma cu 
care să nu se poată discuta şi să nu se rezolve problemele care până la urmă tot 
trebuie rezolvate, indiferent  cum ar fi, dar să nu eliberăm o autorizaŃie de spargere 
pentru o porŃiune din drum, nu ştiu, mi se pare totuşi… Să luăm prima dată o măsură, 
dacă nu face în termen de 15 zile sau să-i dăm un avertisment şi a doua oară să 
aplicăm această metodă, sau să avem o discuŃie în prealabil. Deci mă gândesc, este o 
chestie de înŃelegere între acea societate şi primărie.  

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Dumneavoastră ştiŃi bine că discuŃii am avut multe şi … 

 

Domnul Magaon Jane – consilier local  

 Deci vă rog, ştiŃi că la Hunedoara este o problemă. În momentul de faŃă nu mai 
există nici o firmă care să toarne asfalt sau să refacă. Nu ai unde să te duci să cumperi 
două tone de asfalt. De exemplu: de la DRUPO Călan să aduci două tone de asfalt nu-Ńi 
vine nimeni şi să refaci o porŃiune de 10 m un drum/1 m este foarte greu să te descurci. 
Eu propun ca la eliberarea autorizaŃiei de spargere să includeŃi şi lucrările de refacere, 
să achite taxele aferente şi să refaceŃi dumneavoastră sau să identificaŃi o soluŃie.  

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Noi nu suntem societate comercială să executăm lucrări de refacere.  

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Da, acest lucru s-a întâmplat în momentul în care au fost Drumurile JudeŃene în 
oraş, noi solicitam ca lucrările de refacere să se execute cu aceste societăŃi agreate de 
noi.  
 

Domnul Magaon Jane – consilier local  

 ŞtiŃi ce se întâmplă? Sunt perioade în care plouă şi nu se pot executa lucrările de 
refacere. Singura societate cu care putem discuta este DRUPO şi nimeni nu-Ńi dă 
câteva tone de asfalt ca să refaci 10 m sau 20 m de carosabil sau trotuar şi atunci 
trebuie să-Ńi găseşti tot felul de tertipuri ca să ajungi să refaci.  

 

Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  

 Eu vă spun sincer că nu ne asumăm responsabilitatea şi vă spun şi de ce: în 
momentul în care nu se reface cum este prevăzut în metodologie, prin straturi 
succesive, să se taseze, să se toarne stratul de beton, deci nu se realizează 
corespunzător, degeaba pun eu asfaltul de 5 cm că el se va tasa, atunci răspunderea 
este a mea că am pus asfalt de 5 cm şi s-a tasat, anul viitor mai torn un strat şi … 
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Domnul Magaon Jane – consilier local  
 
 Eu vă rog să identificaŃi o soluŃie! 
 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  
 
 Dacă nu se respectă termenele, noi în baza hotărârii o să fim nevoiŃi să aplicăm 
amenzi şi sincer vă spun că nu vrem să se ajungă la astfel de situaŃii. 
 
 
Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  
 
 Şi nici nu s-a ajuns, probabil ştiŃi că nu s-a ajuns la astfel de situaŃii. 
 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  
 
 Dacă nu s-au executat lucrările corespunzător trebuie să aplici o sancŃiune ca să 
respecte hotărârea, se eliberează în continuare altă autorizaŃie şi în cazul în care nu 
respectă autorizaŃia … 
 
 
Domnul Magaon Jane – consilier local  
 
 Eu spun să eliberaŃi o autorizaŃie dar în cazul în care constructorul care nu a 
finalizat o lucrare şi nu a predat amplasamentul cu domeniul public refăcut să nu mai 
beneficieze de altă autorizaŃie până nu-şi predă lucrarea în curs. Vă dau un exemplu: 
eu am pierdut o lucrare, n-am mai putut să o realizez din acest motiv. 
 
Domnul Poant ă Marinel – şef Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat  
 
 Ne mai gândim… 
 
Domnul Magaon Jane – consilier local  
 
 Acest aspect este o chestiune minoră care se poate rezolva local.  
 
Domnul Demeter Ladislau – director executiv al Dire cŃiei Tehnice  
 
 Vă mulŃumim pentru participare şi declarăm închisă dezbaterea publică.  
 
       
 Director executiv,       Secretar ,  
    Combei Anda Lumini Ńa    Aurel Ra Ńă – Bugnariu  
 
 
 
                  Întocmit,            
    Responsabil pentru rela Ńia                                          
         cu societatea civil ă 
            Toma Valerica  


